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z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 02 
lutego 2011r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie  rozpoczęto godz.  10 0 0   -  zakończono godz. 13.00.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata  Kamińska  – Przewodnicząca Komisj i  Kultury,
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
1.  inż.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
3. Agnieszka Skorupska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w   
    Gierzwałdzie
4.  Danuta Sobotka – Pełnomocnik  Wójta  do spraw Profilaktyki  i  Rozwiązywania
                               Problemów Alkoholowych

Porządek dzienny posiedzenia:
1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokółu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
4.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
    -  w sprawie programu profilaktyki  i  rozwiązywania problemów alkoholowych 
      dla Gminy Grunwald na 2011 rok
    -  w sprawie wyłonienia  przedstawiciel i  do Rady Społecznej  Samodzielnego 
      Publicznego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Gierzwałdzie
    -  w sprawie wysokości  i  zasad otrzymywania  diet  przysługujących  radnym oraz
      sołtysom w Gminie  Grunwald
    -  sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta  Gminy Grunwald
    -  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z siedzi-
      bą w Gierzwałdzie  z  dnia 24 kwietnia  2009r.  w sprawie ustalenia  Regulaminu
      określającego wysokość  oraz szczegółowe warunki przyznawania  nauczycie-
      lom dodatków: motywacyjnego,  funkcyjnego,  wynagrodzenia za godziny po-
      nadwymiarowe,  godziny doraźnych zastępstw, za warunki pracy oraz wyso-
      kość i  warunki wypłacania  nagród dla nauczyciel i  szkół podstawowych,  gim-
      nazjum prowadzonych przez Gminę Grunwald
    -  w sprawie ustalenia  Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Grunwald 
      z siedzibą w Gierzwałdzie  
    -  w sprawie warunków funkcjonowania oraz trybu i  sposobu powoływania i  od-
      woływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie  Grunwald
    -  w sprawie zmiany Uchwały Nr II/15/10 Rady Gminy Grunwald z dnia 15 gru-
      dnia 2010r.  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy 
      Grunwald na lata  2011 -  2017
    -  w sprawie zmiany Uchwały Nr II/16/10 Rady Gminy Grunwald z dnia 15 gru-
      dnia 2010r.  w sprawie uchwalenia  budżetu gminy Grunwald na 2011 rok
    -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011 rok
    -  w sprawie zaciągnięcia  kredytu  bankowego  
5.  Dyskusja i  wnioski.
6.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  1 i  2.  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
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           – radna Małgorzata  Kamińska dokonał  otwarcia  posiedzenia Komisj i .
           Stwierdziła  prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku 
           obrad,  który został  przyjęty jednogłośnie.

Ad pkt  3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt  4.  Pełnomocnik Wójta d/s  PiRPA pogratulowała radnym wyboru do rady
           gminy.  
           Projekt uchwały radni  otrzymali .  Jeżeli  chodzi  o gminny program,  to mo- 
           że być  realizowane to co jest  zapisane w programie.  W programie  zawsze
           piszemy więcej  zadań, bo nie  wiemy ile  będziemy mieli  pieniędzy i  co
           uda nam się zrealizować.
           W listopadzie  udało nam się zrealizować  wśród uczniów klasy III  gimna-
           zjum program „Korekta”.  Po przeprowadzeniu ankiety wstępnej  większość
           uczniów jest  już po inicjacj i  alkoholowej .
           Ustawa o wychowaniu  w trzeźwości  obowiązuje od 1982 roku, ale dopiero
           w 1990r.  wskazano źródło finansowania.  Pieniądze pochodzą z pozwoleń
           na sprzedaż alkoholu wpłacanych  przez sklepy.  W tym roku będzie to
           kwota około 70 tys .  złotych.
           W ramach tych środków zatrudniamy specjalistę  od terapii  od uzależnień  
           od alkoholu i  narkotyków. Są organizowane kolonie dla  dzieci.  Będziemy
           chcieli  opłacić  studium dla pracownika socjalnego,  który będzie wchodził
           w skład Zespołu Interdyscyplinarnego.  
           Pełnomocnik omówiła  sposób kierowania na leczenie  odwykowe.  Obecnie
           są prowadzone warsztaty dla rodzin z problemem alkoholowym.
           Radny Ryszard Bala – czy godziny pracy są gdzieś rozpropagowane?
           Pani Danuta Sobotka – rozdam sołtysom na sesj i .
           Radny Ryszard Bala – bardzo dobrze byłoby,  żeby w sklepach była  taka 
           informacja.
           Pani Danuta Sobotka – nie  wiem czy będą chcieli  wywiesić.
           Radny Michał  Mikulski – proszę mi dać,  a ja dopilnuję,  żeby wywiesil i .    
           Radny Krzysztof  Fabisiak – chciałbym dowiedzieć  się czegoś na temat  
           „Niebieskiej  karty”.
           Pełnomocnik Wójta – d/s  PiRPA – o „Niebieskiej  karcie”  mówi się już od 
           1992r.  Chodzi o przekaz informacji  między instytucjami.  Niebieskie  karty
           przychodzą  z Policj i .
           Radny Ryszard Bala – dofinansowanie studium nie powinno być  w tym
           punkcie co jest ,  ale  w czwartym lub szóstym punkcie.  W szóstym punkcie 
           są różne zadania,  więc pokrycie  kosztów studium tam powinno być  umie-
           szczone.
           Pełnomocnik Wójta ds.  PiRPA – jeżeli  chodzi  o świetl ice,  to  umieści łam
           w programie,  ale  jest  dużo zajęć pozalekcyjnych  w szkołach,  to może nie
           trzeba będzie dofinansowywać zajęć w świetl icach.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – prosiłbym o większą współpracę ze świetl ica-
           mi  wiejskimi.
           Pani Danuta Sobotka – ale  ja nie  mam 700 tys.  zł ,  tylko  70 tys .  złotych.
           Radny Ryszard Bala – ale  jak będą dofinansowane świetl ice,  to będą ko-
           rzystać  wszystkie  dzieci.
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           Pani Danuta Sobotka – ze świetl ic  korzystają  dzieci  z biednych rodzin.
           Z kawiarenki  internetowej  w GOK korzystają  głównie dzieci  z biednych 
           rodzin.
           Pan Wójt  – Pani Danuta Sobotka ma przygotowanie  do prowadzenia  tych
           spraw.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – w zadaniu  szóstym jest  mowa o wynagrodze-
           niu za udział  w pracach Komisj i ,  jaka to jest  kwota?
           Pani Danuta Sobotka – to jest  nie całe  sto złotych.  Ja jestem zatrudniona 
           na umowę o dzieło.
           Radny Ryszard Bala – czy nie powinna to  być  umowa zlecenia,  bo prze-
           cież wójt  zleca  Pani wykonanie zadań związanych z programem.
           Pani Danuta Sobotka – wybrałam umowę o dzieło,  bo są mniejsze koszty.
           Kupimy alkomat  bezdotykowy za 1.200 złotych.
           Radny Ryszard Bala – czy jest  forma jakiegoś sprawozdania z działalnoś-
           ci  Komisj i?
           Pani Danuta Sobotka – komisja  musi  przedstawić sprawozdanie Wójtowi.
           Ustawą jestem zobowiązana przedstawić sprawozdanie Wójtowi.  
           Innych uwag nie  zgłoszono. 
 
           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie wyłonienia przedstawi-
           cieli  do Rady Społecznej  Samodzielnego Publicznego Gminnego Ośrodka
           Zdrowia w Gierzwałdzie.
           Do Rady Społecznej  została  zgłoszona kandydatura radnego Ryszarda  Bali
           i  radnej  Małgorzaty Kamińskiej .
           Radni wyrazi li  zgodę.
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie wysokości  diet  i  zasad
           otrzymywania  diet  przysługujących radnym oraz sołtysom w Gminie Gru-
           nwald.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – zawsze byłem przeciwny tej  podwyżce.  Co z
           przewodniczącym?  Radnym potrąca  się 25% diety za nieobecność na sesj i
           lub komisj i .  Mówi się tylko  o nieobecności  dłuższej  niż  miesiąc.
           Pan Wójt  – nie została  ujęta  sprawa osób delegowanych do udziału w po-
           s iedzeniach innych instytucj i ,  organów i  stowarzyszeń.  Proponuję,  żeby
           takim osobom dać 25% diety radnego za udział  w posiedzeniu.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – na i le  przewodniczący wycenia radnych? Co
           z sołtysami?
           Pani Skarbnik – sołtys i  mają prowizję.
           Radna Małgorzata  Kamińska – czuję się trochę zażenowana tą  podwyżką.
           Uważam, że jest  nie  potrzebna i  to  w takiej  wysokości.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie ustalenia  wynagrodzenia
           Wójta  Gminy Grunwald.
           Pracownicy corocznie  otrzymują 3% podwyżki,  MEN też przyjął ,  żeby w
           oświacie  dawać co roku 7% podwyżki.
           Wynagrodzenie nie  powinno być  powiązane z budżetem gminy,  ale z  pra-
           cą zrobioną przez Wójta,  z wynikiem wyborczym,  z pieniędzmi  ściągnię-  
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           tymi  z zewnątrz.
           Jest  to podwyżka ustalona na całą  kadencję.
           Radna Małgorzata  Kamińska – jaka to będzie podwyżka?
           Pan Wójt  – 10%. Wójt  nie może otrzymywać  nagród jakie  otrzymują pra-
           cownicy na święta,  na dzień samorządowca.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
           XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z dnia
           24 kwietnia  2009r.  w sprawie ustalenia  Regulaminu określającego wyso-
           kość i  szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: moty-
           wacyjnego,  funkcyjnego,  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,  
           godziny doraźnych zastępstw,  za warunki pracy oraz wysokość  i  warunki 
           wypłacania nagród dla  nauczycieli  szkół podstawowych,  gimnazjum pro-
           wadzonych przez Gminę Grunwald.  
           Dotychczas  dodatek motywacyjny wynosił  1%. Przechodzimy teraz na 3%.
           MEN ustali ło,  i le  nauczyciel  musi  zarabiać,  a  my płacimy wyrównania.
           Nie będziemy płacić  wyrównań,  tylko  podwyższymy dodatek motywacyj-
           ny.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – jeżeli  chodzi o oświatę,  to powinniśmy mó-
           wić,  że otrzymujemy za niską subwencję,  a nie że znowu musimy dać 7%
           podwyżki .
           Innych uwag nie  zgłoszono.
           Kierownik GOPS przedstawiła  projekt uchwały w sprawie ustalenia  Statu-
           tu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Grunwald z siedzibą w Gierz-
           wałdzie.
           W związku ze zmianami  przepisów o pomocy społecznej ,  o przemocy w
           rodzinie,  ustawy o alimentacj i  opracowaliśmy ujednolicony tekst  statutu.
           Radny Ryszard Bala – w § 14 zapisano, że nadzór nad realizacją  zadań
           przez ośrodek sprawuje Wojewoda.
           Pan Wójt  – nadzór nad realizacją  zadań zleconych prowadzi  Wojewoda.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Kierownik GOPS przedstawiła  projekt uchwały w sprawie warunków fun-
           kcjonowania oraz trybu i  sposobu powoływania  i  odwoływania  członków
           Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie  Grunwald.
           W związku ze zmianą  przepisów o przemocy w rodzinie  należy podjąć
           taką uchwałę.  Zespół  Interdyscyplinarny powołuje Wójt.
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
           II /15/10 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 15 gru-
           dnia 2010r.  w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej na
           lata  2011 – 2017.
           Wstępnie podczas uchwalania  budżetu powiedziałem, że mamy braki w 
           budżecie  około 2 mln złotych.
           Dochody to 406 tys .  zł  subwencja oświatowa,  295 tys .  subwencja ogólna,
           5 tys.  zł  subwencja równoważna,  50 tys.  zł  udziały w podatku plus poda-
           tki .
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           Koszty stałe,  które ponosimy to 228 tys.  wynagrodzenia  i  pochodne pra-
           cowników urzędu, 360 tys .  zł  wynagrodzenia  i  pochodne pracowników
           oświaty,  60 tys .  zł  energia,  60 tys.  zł  GOPS, 15 tys .  Szkoła Podstawowa   
           w Dylewie,  30 tys.  zł  odsetki,  30 tys .  zł  paliwo. Razem wychodzi  773 tys.
           złotych.
           Zadłużenie  wynosi  29,5%.
           Radny Ryszard Bala – czy ma wpływ wskaźnik długu na sytuację  gminy?
           Pan Wójt  – tak,  bo nie  może być  więcej  niż  60%. Każde sprawozdanie 
           jest  sprawdzane przez RIO.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
           II /16/10 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 15 gru-
           dnia 2010r.  w sprawie uchwalenia  budżetu gminy Grunwald na 2011r.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – należy zwrócić uwagę,  że wzrosły koszty od-
           śnieżania i  ogrzewania.
           Innych uwag nie  zgłoszono.    
  
           Pani Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu
           Gminy Grunwald na 2010 rok.  
           Największe zmiany są w oświacie.  Zmniejszamy dotacje dla  szkoły w Dy-
           lewie,  bo na przedszkola nie ma subwencji  oświatowej .
           Uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt  5.  Pan Wójt  – przystąpimy do konkursu na przedszkole w gminie.  Idealnie
           byłoby,  gdyby to było  przedszkole prywatne.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Komendanta Powiatowego 
           Policj i  w Ostródzie.
           (Pismo w załączeniu  – zał.  nr 2).
           Pan Wójt  – na którejś  sesj i  była  mowa o Posterunku Policj i  w Stębarku.
           Już raz zapobiegliśmy likwidacj i  Posterunku.
           Radny Wiesław Markowicz – chodzi  o nasze opłaty za śmieci.  W Szylda-
           ku mają podwyższone tylko  2 zł  za kosz,  a nam powiedziel i ,  że  od kwiet-
           nia będzie jeszcze więcej .  Skoro śmieci  wożą do Mławy,  to z naszej  gmi-
           ny jest  bliżej .
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo ZUOK RUDNO Sp. z o.o.  o
           zaawansowaniu prac związanych z projektem pn.:  Budowa systemu gospo-
           darki odpadami  na terenie  Związku Gmin „Czyste  Środowisko” -  II  etap.
           Radny Ryszard Bala – czy Pan Wójt myślał ,  żeby gmina  przejęła zbiórkę
           śmieci  i  pieniędzy?
           Pan Wójt  – jeżeli  wejdzie  ustawa śmieciowa,  że śmieci  są własnością  
           gminy,  to  wtedy mieszkańcy będą płacić  za śmieci  w formie  podatku.
           Przyjdzie  wiosna,  to pojedziemy autobusem do Rudna, żeby radni zoba-
           czyli  jak to funkcjonuje.
           Radna Ewa Ziejewska – czy taki  podatek śmieciowy byłby umarzalny?
           Pan Wójt  – nie.
           Radna Małgorzata  Kamińska – koło ośrodka zdrowia potrzebny jest  poje-
           mnik na papier.  Na osiedlu jest  tylko jeden pojemnik i  szybko jest  zapeł-
           niany.



           Pan Wójt  – pojemniki  przez Związek są sukcesywnie kupowane i  ustawia-
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            ne tam,  gdzie potrzeba.  Proszę to zgłosić  do Pana Artura Wilczka.
            Radna Małgorzata  Kamińska – w budynkach gospodarczych przy GOK
            ma być  hodowla indyków,  czy można zabronić?
            Pan Wójt  – nie.
            Radny Ryszard Bala – moje uwagi wynikają  tylko  z chęci  tego,  żebyśmy
            poprawiali  nasz warsztat  pracy,  poprawiali  uchwały,  które stanowimy.
            Zgłaszałem poprawki,  ale  nie zostały uwzględnione.  Nie moją intencją 
            jest  szydzić z kogoś,  komuś dopiekać,  chcę żeby uchwały były poprawne.
            Radna Małgorzata  Kamińska – czy radca prawny mógłby udzielać  porad
            prawnych mieszkańcom?
            Pan Wójt  – radca prawny jest  zatrudniony na potrzeby Urzędu Gminy,  ale
            jak ma czas,  to  udziela  porad i  mieszkańcom.
            Radna Małgorzata  Kamińska – Pan Buczkowski wysypuje gruz koło chle-
            wków na osiedlu.  Powiedział ,  że  ma pozwolenie z  gminy.
            Pan Wójt  – nikt takiego pozwolenia  nie wydawał.  Sprawdzimy to.
  
Ad pkt  6.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisj i .

   Protokołowała                                        Przewodnicząca Komisj i  
                                                              Kultury,  Oświaty i  Zdrowia
   Bronisława Warmińska                                      Rady Gminy

                                                               mgr Małgorzata  Kamińska


